
 

Friluftsrådet Sydvestsjællands bestyrelsesmøde d. 12. juni 2023 kl. 18:00 

Sted: Vi mødtes kl. 18.00 i spejderhuset, Skovvejen 83, 4200 Slagelse.  

Deltagere: Arne Kristensen, Gert Jørgensen, Rolf Lehrmann (sekretær), Susan Jørgensen, 
Jette Kruse  
 
Afbud: Rolf Lehrmann 

 

Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer 
Arne blev valgt. 
 

2. Kommentarer til referat fra seneste bestyrelsesmøde d. 24. april 2023.  
Ingen bemærkninger 
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

4. Møde i temagruppe  

Som aftalt på sidste møde er Henrik Falch og Niels Mortensen inviteret, og Niels har 
meldt positivt tilbage.  

Vi havde en god snak med Niels Mortensen og Henrich Falch. Arne havde inden 
mødet tilsendt dem noget materiale fra en anden kreds, som beskrev hvad en 
temagruppe omkring stier/adgangsforhold kunne arbejde med. 

Vi konkluderede, at det var godt med et kommissorium for temagruppen, men at det 
ikke behøvede at være mere end 5 linjer.  

Henrik og Niels vil arbejde videre hermed over sommeren.  

5. Bestyrelsens arbejde 
a. Opgaver for afdelingen i 2023? 

i. De mange mulige overtrædelser af lovgivningen for befolkningens 
adgang til naturen? 
Der meldes stadig nye overtrædelser ind, men den kommunale respons 
tager tid 



ii. Grøn skole. Appenæs Friskole. Arne deltager i flaghejsning den 16.6 
.  

iii. Planer for Nordskoven i Slagelse, se henvendelse af 3. april Gert har 
deltaget i møde. Der er mange planer herunder græsning langs Gudum å 
og frilægning af dræn. 
 

b. Referat fra virtuelt møde i Regionskontaktudvalget tirsdag den 23. maj 2023: 
Arne refererede kort fra REKU-mødet. 
 

c. Arbejdet i Kommunerne: 
i. Slagelse Kommune 

Der er møde den 29. juni med udflugt til Sprogø og efterfølgende møde 
på Kruusesminde. 

ii. Næstved Kommune 
Susan refererede fra det seneste møde, hvor den store nyhed var NK-
forsynings planer om jorddepot på Ydernæs i §3-område. Der var også 
en orientering om solcelleanlæg i det åbne land. 

iii. Sorø Kommune  

Jette fortalte om mødet den 16. maj, hvor også politikkere deltog. 
Emnerne var bl.a. Åmosen og græsning ved Kongskilde med heste. 
 

6. Orienteringer fra bestyrelsens medlemmer 
a. Fra formanden 

Refererede til sheltersagen ved Kongskilde. Vi er ikke enige i afslaget, men vi 
påklager ikke sagen. 

b. Fra Jette Kruse, Sorø Kommune 

Jette deltager ved Blå flag hejsning Tystrup sø. 

c. Fra Susan Jørgensen, Næstved Kommune.  
d. Fra Gert Jørgensen, Slagelse Kommune 
e. Fra Rolf Lehrmann, sekretær 

 
7. Kommende møder 

a. 22. august, 9. oktober og 5. december 2023 til drøftelse 

Vi enedes om 22.8 (minus Susan og Rolf), 10. oktober og 5. december 2023. 

8. Evt.  

Mødet slut 22.00. 

Arne Kristensen, referent   


